
ZPRÁVA Z VYHODNOCENÍ ANKETY 

HODNOCENÍ VÝUKY STUDENTY ZA ZIMNÍ SEMESTR 

AKADEMICKÉHO ROKU 2014/15  

NA ÚSTAVU SOUDNÍHO INŽENÝRSTVÍ VUT V BRNĚ 
 

V zimním semestru akademického roku 2014/2015 probíhalo na Ústavu soudního inženýrství 

VUT v Brně každoroční hodnocení kvality výuky studenty. Ukončení ankety před koncem 

zkouškového období zimního semestru bylo provedeno obdobně jako v minulých letech. Na 

základě doporučení vedení VUT v Brně je však poprvé z tohoto hodnocení zpracována 

závěrečná zpráva s cílem motivovat studenty k tomu, aby se do hodnocení zapojovali ve 

větším počtu tak, aby výsledky vycházely z názorů dostatečného počtu studentů, které by byly 

ještě lépe využitelné pro posilování kvality studia. 

 Jaká byla účast studentů? 

Z celkového počtu 63 předmětů, které byly vyučovány v zimním semestru akademického 

roku 2014/15, bylo studenty hodnoceno 45 předmětů (28 předmětů ze studijního 

programu Soudní inženýrství a 17 předmětů ze studijního programu Rizikové 

inženýrství). Vzhledem k rozdílnému počtu studentů jednotlivých předmětů je účast 

studentů na anketě vyhodnocena v procentech. Tato byla poměrně nízká, neboť 

hodnocení pro jednotlivé předměty provedlo v průměru 9,5 % studentů daného předmětu. 

Účast na anketě se pohybovala v rozmezí 4 % až 24 % studentů daného předmětu. 

Průměrné hodnocení předmětů na stupnici 1-10 bylo 7 a pohybovalo se v rozmezí 4,6 - 

9,9. Celkově lze účast studentů na anketě považovat za stále velmi nízkou, a to i přesto, 

že v tomto semestru byli studenti k hodnocení vyzváni dvakrát prostřednictvím VUT 

zprávy (jednou v polovině zimního semestru, podruhé poslední týden zkouškového 

období). V řadě případů byly předměty a jejich vyučující hodnoceni jen 2 až 5 studenty 

z celkového počtu 443 studentů navazujících magisterských studijních programů. 

S ohledem na počet studentů provádějících hodnocení je tak v řadě případů obtížné 

posouzení objektivnosti všech uvedených názorů. 

 Jak se anketa na ústavu vyhodnocuje a kdo vidí výsledky? 

Výsledky ankety jsou vyhodnocovány automaticky v informačním systému VUT. Na 

připomínky i hodnocení studentů mohou slovně reagovat pedagogové hodnoceného 

předmětu. V informačním systému VUT vidí studenti hodnocení všech předmětů i za 

několik let zpětně (od akademického roku 2011/12 po 2014/15). Pro letošní akademický 

rok je hodnocení doplněno zprávou o vyhodnocení. 

 Jaké se přijímají závěry? 

Celkový závěr z hodnocení ankety bude v letošním roce projednán na kolegiu ředitele 

ÚSI. Hodnoticí komise pro  ak. rok 2014/2015 rovněž navrhne řediteli ÚSI, v případě 

některých zjištěných nedostatků, provést pohovorem s vybranými přednášejícími. 

 Zda byly nalezeny silně problematické případy a jak se postupovalo? 

Jednotlivé případy negativních hodnocení předmětů jsou posuzovány dle závažnosti. 

V letošním roce se poznatky z anket, které proběhly v letošním roce i v minulých letech, 

promítly mj. i do návrhu úpravy skladby studia při přípravě žádosti o prodloužení 

akreditace pro obor Expertní inženýrství v dopravě. Obdobně se tyto závěry promítají do 

periodické činnosti spojené s inovacemi výuky v dalších oborech, a to v rámci přípravy 

periodických žádostí o prodloužení akreditací jednotlivých studijních programů. 

Možnými změnami se zabývají i rady pro jednotlivé studijní programy. 



 Jak se postupuje v případě pedagogů, kteří jsou dlouhodobě negativně hodnoceni? 

Dosud bylo ponecháno na vůli všech pedagogů, jak hodnocení studentů zohlední ve své 

další činnosti. V případě, kdy pedagog bude dlouhodobě negativně hodnocen, věc s ním 

projedná jeho nadřízený. 4 pedagogové budou výslovně vyzváni k tomu, aby se seznámili 

se svým hodnocením a reagovali na ně v informačním systému. 

 Zda a jak se oceňují kladně hodnoceni pedagogové? 

Hodnocení pracovníků ÚSI probíhá na základě vícekriteriálního hodnocení v rámci 

jednotlivých činností ústavu. Od akademického roku 2014/15 bude jako podklad pro toto 

hodnocení připraven i seznam pedagogů s vynikajícím hodnocením, vždy tři za každý 

studijní program.  

 Jaké jsou reakce na některé slovní komentáře studentů? 

Dosud nebyl žádným pedagogem do informačního systému vložen komentář na 

hodnocení předmětu. Vedením ÚSI budou pedagogové dodatečně vyzváni k seznámení 

se s připomínkami k hodnocení předmětů studenty a jejich reakcím na ně. 

 Jak vedení ÚSI informuje studenty o závěrech hodnocení ankety? 

Závěry z hodnocení předmětů a pedagogů jsou zveřejněny v systému Apollo. Od 

akademického roku 2014/15 bude probíhat i vyvěšení zprávy o vyhodnocení ankety a na 

tuto budou studenti upozorněni prostřednictvím e-mailu z ÚSI. 

 

Vedení ÚSI děkuje všem studentům, kteří se hodnocení zúčastnili. Rovněž děkuje 

pedagogům, kteří se připomínkami od studentů seriózně zabývají. Současně všechny studenty 

vyzývá, aby se v dostatečném počtu zapojili i do hodnocení kvality výuky i v letním semestru 

akademického roku 2014/15. 
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